
EMLÉKEZTETŐ 

 

„Kecskemét Megyei Jogú Város Településfejlesztési Koncepciójának és 
Integrált Településfejlesztési Stratégiájának teljes körű felülvizsgálata, 
átdolgozása” című, DAOP-5.1.1/B-13-2013-0004 azonosító számú projekt 

 
Környezet- és műemlékvédelmi munkacsoport első ülése 

 
EMLÉKEZTETŐ 

 

Időpont: 2013. augusztus 21. (szerda) 9h 

Helyszín: Kecskemét Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal I/2. terem 
(Kecskemét, Kossuth tér 1.) 

Jelenlévők: 

Nagypál Sándor (Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata, alpolgármester) 

Karsai Gábor (Kecskeméti Városgazdasági Kft., képviselő) 

Purgel István (Magyar Telekom Nyrt,. régióvezető) 

Király József (Kecskeméti Városszépítők Egyesülete, elnök) 

Öveges László (KMJV PH Főépítészi Osztály főépítész, osztályvezető) 

Balogh Zoltán (KMJV PH Gazdálkodási Osztály Pályázati Csoport, csoportvezető) 

Horváth Attila (Kecskeméti Termostar Hőszolgáltató Kft. ügyvezető) 

Iványosi Szabó András (VVKB tag, volt alpolgármester) 

Csuvár Gábor (Bács-Kiskun Megyei Mérnöki Kamara, képviselő) 

Gózón Tamás (KMJV Önkormányzata Építéshatósági Osztály, Környezetvédelmi 
referens) 

Anger Ottó Béla (EDF Démász Zrt., irodavezető) 

Kozma Károly (Bácsvíz Zrt., minőségirányítási és környezetvédelmi vezető) 

Sárosi Edit (Kecskeméti Járási Hivatal Építésügyi és Örökségvédelmi Hivatala, 
régészeti felügyelő) 

Sulyok Ferenc (Kefag Zrt., vezérigazgató) 



EMLÉKEZTETŐ 

 

Lukácsi Gábor (Bács-Kiskun Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság, 
katasztrófavédelmi hatósági osztályvezető) 

Minda László (KIK-FOR Ingatlankezelő és Forgalmazó Kft., ügyvezető) 

Borbélyné Balogh Katalin (Kecskemét Megyei Jogú Város, PH Főépítészi Osztály, 
Területfejlesztési csoport, csoportvezető) 

Kanalas Imre (Kecskeméti Városfejlesztő Kft., Stratégiai és Városfejlesztési 
csoportvezető) 

Miklós Katalin (Advocata Kft. projektmenedzser) 

 

A munkacsoport ülését Nagypál Sándor alpolgármester vezette, melynek legfőbb 
célját az alábbiakban foglalta össze: 

„Kecskemét Megyei Jogú Város Településfejlesztési Koncepciójának és 
Integrált Településfejlesztési Stratégiájának teljes körű felülvizsgálata, 
átdolgozása” című, DAOP-5.1.1/B-13-2013-0004 azonosító számú projekt 
bemutatása, széleskörű társadalmi bevonás és együttműködés mellett történő 
megvalósítása. Az együttműködő tervezés keretében Kecskemét Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának kiemelkedően fontos törekvése, hogy a projekt keretében 
megfogalmazásra kerülő területi stratégiai dokumentumok a vonatkozó 
jogszabályoknak megfelelően, kellő alapossággal, hatékonysággal és gondossággal 
szülessenek meg. Ezek a stratégiai dokumentumok megfelelő keretet és 
lehetőséget biztosíthatnak Kecskemét számára jövőbeli sikerességének, 
versenyképességének és élhetőségének megőrzése, illetve növelése érdekében. 

Alpolgármester úr bemutatta a résztvevőket, tájékoztatott a projekt 
megvalósításának előzményeiről, így többek között beszélt: 

- A pályázat megírásához szükséges információgyűjtésről; 

- A projekt lebonyolításában érdekelt szervezetek kiválasztásáról; 

- Felsorolta a projekt megvalósításában érdekelt nyertes szervezeteket 
(Közbeszerzés: S&G Kft., Projektmenedzsment feladatok ellátása 
ADVOCATA Kft. Kötelező nyilvánosságot biztosító szervezet: Kecskeméti 
Városfejlesztő Kft.,  

A stratégiai dokumentumokat készítő szervezet (tervező): Kecskeméti 
Városfejlesztő Kft.); 

- Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a szakmai háttértámogatást az 
Önkormányzat részéről a Főépítész Úr, illetve osztálya biztosítja. 
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Az elkövetkező tíz év egyik legfontosabb, s legtöbb kérdést felvető területe az 
éghajlatváltozás, az energiagazdálkodás és a környezetvédelem lesz, nem csak a 
világban, de hazánkban, s szűkebb környezetünkben is. Hasonlóan fontos 
kérdésként vetődik fel kulturális és épített örökségünk védelme is, amely 
meghatározza, s erősítheti a kecskeméti lakosok identitását, városhoz való 
kötődését. Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata számára kiemelt 
fontosságú, hogy megszólítsa a város és térsége legjelentősebb környezet- és 
örökségvédelmi szereplőit, szakmai szervezeteit, érdekképviseleteit, annak 
érdekében, hogy képet kaphasson a tevékenységi területen zajló folyamatokról, 
legfőbb kihívásokról, az azokra adandó válaszokról, illetve a tervezett fejlesztési 
elképzelésekről, szándékokról, programokról. 

 

Az alpolgármester úr kiemelte, hogy a munkacsoportülés a partnerségi és tervezési 
folyamat része, tisztázásra kerülnek azok a feladatok, amelyek a munkacsoport 
előtt állnak. 

• Az ágazat, vagy tevékenységi területen jelentkező folyamatok értékelése, a 
problémák összegyűjtése, rendszerezése. 

• Az ágazat, vagy tevékenységi terület fejlesztéseire vonatkozó javaslatok, 
ajánlások megfogalmazása. 

• Az ágazat, vagy tevékenységi területen fellelhető fejlesztési elképzelések és 
igények összegyűjtése, rendszerezése és priorizálása. 

• Az ágazat, vagy tevékenységi területen rendelkezésre álló helyi középtávú 
stratégiák, fejlesztési tervek összegyűjtése. 

• A 2014-2020 időszakra vonatkozó uniós kohéziós politika céljaihoz és 
prioritásaihoz illeszkedő programok, projektelképzelések összegyűjtése és 
rendezése. 

• Az egyes fejlesztési programok kapcsolódási területeinek meghatározása. 

• A készülő stratégiai dokumentumok véleményezése, javaslatok 
megfogalmazása. 

 

Milyen folyamatok láthatók, mi várható, mire készüljünk, milyen javaslatokat, 
programokat fogalmazzunk meg a környezet- és műemlékvédelem területén az 
előttünk álló fejlesztési ciklusban, ez lenne az egyik legfontosabb feladata ennek 
a munkacsoportnak. Célunk, hogy a 2014-2020-as tervezési időszakra megfelelő 
javaslatokat, ötleteket, új irányokat határozzunk meg, amelyek segítik a főépítész 
és a városfejlesztés munkáját. 

A bevezető után az alpolgármester felkérte a tervező képviseletében megjelent 
Kanalas Imre urat, hogy tartsa meg 
prezentációját. 
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Kanalas Imre köszöntötte a munkacsoporti ülés résztvevőit, örömét fejezte ki, 
hogy a nyári időpont ellenére sokan elfogadták a meghívást, amely jól mutatja, 
hogy Kecskeméten a Környezet- és műemlékvédelem területén dolgozók, s a 
hozzájuk kötődő különböző szakmai és érdekvédelmi szervezetek komolyan 
gondolják társadalmi felelősségvállalásukat, s tevékenyen részt kívánnak venni a 
város fejlesztésében. A Kecskeméti Városfejlesztő Kft., Stratégiai és 
Városfejlesztési csoportvezetője prezentációjában bemutatta: 

- a kecskeméti területi stratégiai dokumentumok elkészítését lehetővé tevő 
pályázati- és döntési folyamat fázisait, valamint a kedvező pályázati 
elbírálást követő időszakban az önkormányzati projekt előkészítő 
tevékenységét, 

- a projekt megvalósításának eddigi lépéseit és tervezett folyamatát, 

- az intézkedéscsoportok (munkacsoportok) felállításának indokait és célját, 

- a tervezett munkacsoportokat, 

- a munkacsoportok feladatait, 

- az ülések tervezett rendjét, 

- a helyi tervezéssel szembeni kormányzati és uniós elvárásokat, 

- 2014-2020 kohéziós politika tematikus célkitűzéseit, 

- az operatív programok tervezett finanszírozását, 

- a tervezés során figyelembe veendő dokumentumok listáját, azokhoz 
történő illeszkedési elvárásokat. 

Azzal a kéréssel fordult a jelenlévőkhöz, hogy a résztvevők ismerjék meg a 
hatályban lévő Integrált Városfejlesztési Stratégiát, illetve annak részét képező 
helyzetértékelő, stratégiai- és akcióterületi munkarészeit. Hiszen ezek – többek 
között – bemutatják a kultúra, az épített és természeti környezet jellemző 
folyamatait, koncepcionális kérdéseit, tervezett fejlesztéseit is, melyek megfelelő 
alapokat adhatnak a további gondolkodáshoz.  

Nézzék át, ismerjék meg a tevékenységi területhez kapcsolódó megállapításokat, 
megfogalmazott fejlesztési célokat, programjavaslatokat, majd véleményezzék 
azokat, hogy eldönthessük, a célok és 
programok napjainkban is megállják-e 
helyüket, vagy új típusú célokat, s 



EMLÉKEZTETŐ 

 

feladatokat kell megfogalmazni Kecskemét város számára! 

Ha önök az adott területen, rendelkeznek ágazati stratégiával, koncepcióval, 
elképzeléssel, juttassák el hozzánk, ez nagymértékben elősegítené a tervezést és a 
tervező munkáját. 

Az elhangzott előadás és az emlékeztetők felkerülnek a város honlapjára ITS 
aloldalára (http://www.kecskemet.hu/its), amely jelentős segítséget tud nyújtani a 
munkacsoportnak a felkészülésben. A kapcsolattartás elektronikus úton, mailben 
történik. A munkacsoport tagok a rendelkezésükre álló dokumentumokat, stratégiai 
anyagokat, javaslatokat, véleményeket – ha van rá mód, akkor – szeptember 10-ig 
küldjék el az előadásban feltüntetett e-mail címre. 

Minden munkacsoportnak elérhetőséget biztosítunk egy ftp szerverhez, és ide lehet 
feltölteni az Önök által biztosított dokumentumokat, vitaanyagokat. Az FTP szerver 
használata és beállítása érdekében a közeljövőben mindenki kap egy levelet, amely 
tartalmazni fogja az Önök azonosítóját és jelszavát, ezzel tudnak majd belépni a 
rendszerbe. Fontos, hogy az egyes munkacsoportok rálássanak a többi ágazatra és 
tevékenységi területre is, így tudják egymás munkáját segíteni, megtalálni a közös 
kapcsolódási pontokat. 

 

Nagypál Sándor 

Felkérte Borbélyné Balogh Katalint, hogy egészítse ki az elhangzottakat, esetleg 
azokkal a kérdésekkel, gondolatokkal, melyek az előző munkaüléseken felvetődtek. 

 

Borbélyné Balogh Katalint 

Fontosnak tartja, hogy a meglévő városi stratégiai dokumentumokat minden 
résztvevő nézze át, és tegyen javaslatot. A város stratégiai dokumentumai 
(hatályos IVS, Gazdasági Program, stb.) felkerülnek a város honlapjára,  Kanalas 
Imre előadása is megtalálható lesz az ITS aloldalon (http://www.kecskemet.hu/its), 
amely jelentős segítséget tud nyújtani ennek a munkacsoportnak is a 
felkészülésben. Ez a felület lehetőséget biztosít arra, hogy a javaslatok saját 
vélemények vagy már meglévő stratégiai dokumentumok fel- és letölthetők 
legyenek. Természetesen az FTP szerver használata jelszóhoz kötött, így 
illetéktelenek nem férhetnek hozzá a munkaközi anyagokhoz, vagy a feltöltött 
dokumentumokhoz. A csoportvezető asszony javasolta, hogy a kapcsolattartás 
elektronikus úton, mailben történjen. 
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Nagypál Sándor 

Felkérte a munkacsoport résztvevőit, hogy szóljanak hozzá az elhangzottakhoz, 
tegyék fel kérdéseiket, esetleg már meglévő javaslataikat, illetve a munkacsoport 
fogalmazza meg, hogy milyen segítséget vár el a várostól.  Alpolgármester úr, 
Iványosi Szabó András urat kéri hozzászólásra. 

 

Iványosi Szabó András 

Köszöni a felkérést, az első gondolat, ami benne megfogalmazódott az Kanalas 
Imre előadásában hangzott el, miszerint 2014-2020-ra tervezünk. Értelemszerűen 
olyan témák fognak helyet kapni, melyek előkészítése részben már elindult. Ezt egy 
ITS-nél jó megközelítésnek tartja, csak attól tart, hogy túlkorlátozzuk magunkat, 
hiszen 2020 még messze van. Nem látjuk még a világba bekövetkező folyamatokat, 
vélhetően igenis hozzá kell nyúlnunk az elképzelésekhez. Miközben van egy 
irányvonalunk, kell, hogy legyen egy fajta rugalmassága is az ITS-nek. Fontosnak 
tartja, hogy ne legyen hosszú időre zárt ez a stratégiakészítési folyamat. 

A másik, szintén az elhangzottakra való utalással, halottunk számokat: (Megyei 
Jogú Városként Kecskemét 10-12 milliárd Ft-ra számíthat ITB programok 
megvalósítására, kb. 2 milliárd várostérségi elképzelésekre), ezek hasonló 
nagyságúak lesznek minden Megyei Jogú Városban? Ez azért nem mindegy, mert a 
Megyei Jogú városok sem egyformák. Mind lakosságszámukban, mind ellátott 
feladatukban, mind pedig a feladatok komplexitásában, óriási különbségek lehetnek 
az említett települési jogállású városok között. Figyelni kell arra, hogy a hasonló 
népességszámú és funkciójú településekhez (pl. Nyíregyháza Székesfehérvár) 
viszonyítva is, megfelelő forrásokhoz jusson Kecskemét!  

A harmadik dolog, amire kitért, az elhangzottakat úgy értette, hogy önkormányzati 
utak építésére, fejlesztésére nem várható a Közlekedés-fejlesztés Operatív 
Programból uniós támogatás. Ez azt jelenti, hogy az előkészített projektek, ilyen 
formában nem részesedhetnek közvetlen uniós forrásokból? 

A negyedik dolog, amire a volt alpolgármester szeretné felhívni a figyelmet, az a 
homokhátság vízgazdálkodásának ügye. Tájékoztatja a jelenlevőket, hogy az idei 
év szeptemberében várható a Nemzeti Vízügyi Stratégia elfogadása. Ez a 
dokumentum a Duna - Tisza közi vízgazdálkodási problémák kezelésére talán adhat 
iránymutatást. A vízmegtartás, -visszatartás, illetve -pótlás azok a legfontosabb 
területek, melyek minket a leginkább érintenek. A vízgyűjtők felülvizsgálati 
munkálatai alig haladnak, pedig nekünk 
alapvető érdekünk lenne a folyamatok 
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felgyorsítása, az eredmények nyomon követése, s a szűkebb térségünkre 
vonatkozó elképzelések beépítése a saját stratégiai dokumentumainkba. 

 

Kanalas Imre 

Egy forrásszerző dokumentum ilyen hosszútávra történő „bebetonozása” 
értelemszerűen nem lenne szerencsés, természetesen fontos a város számára, 
hogy legyen módja az ITS 2-3 évenkénti felülvizsgálatára. Ennek lehetőségét 
fenntartják a hatályban lévő városfejlesztési útmutatók. A tervező nem gondolja, 
hogy ebben változás lenne az új uniós költségvetési időszakban. 

A második felvetésre reagálva, a tervező kiemelte, Kecskemét, mint Megyei Jogú 
Város számára, a kiemelt programok keretében rendelkezésre álló források 
nagyságáról folyamatosak az egyeztetések. Valóban vannak különbségek a Megyei 
Jogú Városok adottságaiban, ám minden önkormányzat arra törekszik – ki a 
gazdasági erejére, ki az ellátandó feladatok sokszínűségére, ki pedig a hátrányos 
helyzetére, vagy magas lakosságszámára hivatkozva – hogy a lehetőségekhez 
képest minél magasabb keretösszeget próbáljon kiharcolni települése számára. 
Kecskemét is igyekszik megfelelő érvrendszer mellett (kiemelt járműipari központ, 
környezetileg érzékeny terület, meglehetősen nagy közigazgatási határral és 
jelentős vonzáskörzettel rendelkező település) lehetőségeinek maximalizálására. 
Ugyanakkor a jövőben rendelkezésre álló keretösszegek lehívására (legyen az 
bármekkora nagyságrendű is) csak akkor van esély, ha jól alátámasztott és 
megfelelően kidolgozott (komplexitás, partnerek, rendelkezésre álló, jól előkészített 
tervek és források, jelentős lakossági támogatás) programokat, projekteket tudunk 
megfogalmazni. 

Ami a közlekedés-, illetve útfejlesztések ügyét érinti, valóban nincs közvetlen 
lehetőség az önkormányzati tulajdonú útszakaszok KOP-os forrásokból történő 
felújítására, vagy a hiányzó úthálózati szakaszok megépítésére, ezért más 
lehetőségeket (TOP város rehabilitációs pályázatok, ITB, CLLD) kell megvizsgálniuk 
a döntéshozóknak. A tervező véleménye szerint, jól megfogalmazott 
városfejlesztési programok esetében, egyes akcióterületeken lesz lehetősége 
útfejlesztésekre a városnak. További lehetőségei is vannak az Önkormányzatnak, 
hiszen több futó közlekedésfejlesztési pályázata (térségi elérhetőség javítása, 
intermodális csomópont kialakítása, elővárosi közlekedés fejlesztése) is van 
Kecskemétnek, melyek előkészítése már zajlik, s bízunk benne, hogy a 
megvalósítás – melynek nagyobb része 
áthúzódik a 2014-2020-as időszakra – a 
terveknek megfelelően meg is valósulhat. 
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Nem árt azonban az óvatosság, figyelembe véve a KOP 2014-2020-as időszakra 
beállított szűkös forrásait. Csak nagyon jól előkészített programokkal és tervekkel 
tudja majd a város lehívni ezeket a forrásokat. 

Az utolsó téma, ami felvetésre került, talán az egyik legfontosabb, hiszen ez 
Kecskemét hosszú távú fejlődési lehetőségeit, alapjaiban határozhatja meg. A 
városnak már ebben a költségvetési időszakban komoly erőforrásokat kell 
megmozgatnia a vízgazdálkodási kérdések megnyugtató rendezésére, amely 
magába foglalja a Duna-Tisza csatorna kialakításának ügyét is. 

 

Öveges László 

Tájékoztatta a résztvevőket, hogy ez az első megbeszélés, egy „bemelegítő” 
találkozó, ahol szeretnénk beszámolni arról, hogy a tervezés előkészítése során mi 
történt eddig, milyen feladatokat végeztünk el, hogyan történik majd a további 
tervezési munka, illetve mi az elvárás a munkacsoportokkal szemben (szerepkörök, 
feladatok). 

Rendkívül lényeges, hogy akinek van már a következő időszakot átfogó ágazati 
koncepciója, az a fentiekben említett szerverre töltse fel. Mi is elérhetővé tettük az 
ITS aloldalon a hatályban lévő ágazati fejlesztési dokumentumainkat, például a 
város környezetvédelmi koncepcióját, környezetvédelmi cselekvési tervét. A 
Településfejlesztési Koncepció és az Integrált Településfejlesztési Stratégia 
készítése során ezeket az ágazati dokumentumokat, azok megállapításait 
figyelembe kívánjuk venni. 

A Duna – Tisza csatorna fejlesztése egy nagytérségi projekt. A kérdés az, hogy 
miképpen jelenítsük meg a mostani munkánkban? A főépítész javasolta, hogy a 
Lázár János Miniszterelnökséget vezető államtitkár úrhoz benyújtásra került Duna-
Tisza csatornára vonatkozó fejlesztési elképzelést a város részére szerezzük meg, s 
minél részletesebben tekintsük át, annak érdekében, hogy a területi stratégiai 
dokumentumainkban megfelelő helyen és részletezettséggel be tudjuk mutatni. 

Azon célok és prioritások mentén, amiket az Európai Unió meghatározott, megfelelő 
koncepcionális elemeket, akcióterveket tudunk kialakítani, melyekbe számos 
projektelképzelés beleférhet. Tehát ha közvetlenül nem is tudunk bizonyos 
fejlesztéseket egy meghatározott operatív programból finanszírozni, az még nem 
jelenti azt, hogy ne tudnánk uniós forrásból megvalósítani.  
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Ennek a munkacsoportnak feladata a műemlékvédelem, az épített környezet 
védelme is, mely tevékenység során szem előtt kell tartania azt az igényt, hogy a 
helyi védett épületek támogatási rendszere kiteljesedhessen. Műemléképületeink a 
város életében meghatározó szerepet játszanak, nem csak a bennük elhelyezett 
funkciók miatt, hanem kultúránk, identitásunk, vagy éppen turisztikai vonzerőnk 
növelése miatt is. A város számára koncepcionálisan is meghatározó például a 
Városháza, a Nagytemplom, a Luther palota, a volt zsinagóga épülete, melyeket 
különböző idegenforgalmi, kulturális vagy éppen közigazgatási-szolgáltatási 
funkciókkal lehetne felruházni. A főépítész javasolta, tűzzük ki célul, hogy a város 
emblematikus épületei úgy nézzenek ki, hogy büszkék lehessünk rájuk, 
településképünk gyöngyszemei lehessenek, illetve hozzájárulhassanak Kecskemét 
fürdő-, vagy „kultúrvárosi” (a magyar szecesszió meghatározó települése) 
arculatának erősítéséhez.  

A következő ülésen már akár a felmerülő kérdéseket, javaslatokat, észrevételeket 
is meg tudjuk tárgyalni, s ha nem is kerülhet be minden javaslat a végső 
dokumentumba, a közös gondolkodás mégis fontos eredménye lehet a 
munkánknak. Lehetőséget kell biztosítanunk arra, hogy minden ötletet és javaslatot 
megvitassunk, s ezek ismeretében alakítsuk ki végső álláspontunkat, s emeljük be 
azokat a programokat, melyek koncepcionálisan, vagy taktikailag leginkább 
szolgálják a város érdekeit. 

 

Nagypál Sándor 

Megkérte a munkacsoport tagjait hogy a rendelkezésükre álló dokumentumokat, 
stratégiai anyagokat, javaslatokat, véleményeket – ha van rá mód, akkor – 
szeptember 10-ig küldjék el. 

 

Balogh Zoltán 

Kérése, hogy a megbeszélések során hívjuk fel a műemlékvédelemmel, illetve a 
környezetvédelemmel foglalkozó szakemberek figyelmét arra, hogy a 
városfejlesztés szempontjából, melyek a legfőbb elvárások, hiszen teljesen új 
dolgok fogalmazódhatnak meg, már az által is, ha megjelenik a városban például 
egy új befektető (ld. Mercedes). 

Kérdése, ki koordinálja, a 6 munkacsoport által beérkezet javaslatokat, 
programokat, vagy kész dokumentumokat? 
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Nagypál Sándor 

Lényegesnek tartja, hogy a résztvevők ismerjék meg a hatályban lévő Integrált 
Városfejlesztési Stratégiát, ha nem is a teljes dokumentumot, de annak kivonatát, 
illetve a stratégiai és akcióterületi munkarészeit, hiszen ez sokat segíthet a városi 
szándékok megismerésében. 

Fontos, hogy az egyes munkacsoportok rálássanak a többi ágazatra és 
tevékenységi területre is, így tudják egymás munkáját segíteni, megtalálni a közös 
kapcsolódási pontokat. Ennek nagy jelentősége lesz a városi, várostérségi ITB-k 
megfogalmazásában, az együttgondolkodás biztosíthatja a tervezett programok 
komplexitását, illetve a stratégiai és koordinációs intézkedéscsoport munkáját, akik 
a tervezővel közösen összefogják majd a különböző ágazati elképzeléseket. 

 

Sulyok Ferenc 

Felhívta a résztvevők figyelmét arra, hogy szeptember 27.-én tartja a város az 
erdők hete országos sorozat rendezvényét. 

 

Kanalas Imre 

Tervező a következő munkacsoportülésre összeállít egy vitaindítót, melyben külön 
kitér arra is, hogy a városnak milyen irányban kellene fejlődnie, milyen kihívásokkal 
kell szembenéznie, s milyen jövőképet és célokat kellene rögzítenie, hogy 
Kecskemét egy élhető és vonzó város tudjon maradni az elkövetkezendő 
évtizedekben is.  

 

Borbélyné Balogh Katalin 

Megfogalmazta, hogy más szervezeteknél is előfordulhat, hogy van már elindított 
projektjük, ami át fog nyúlni a következő költségvetési ciklusra, segítség lenne, ha 
szeptember 10.-ig erről is kapnánk információt. Természetesen azokra gondolt, 
amelyek támogatott projektek csak több lépcsőben valósulnak meg. 

 

Nagypál Sándor 

Iványosi Szabó András úr hozzászólásához, 
jegyezte meg, hogy részt vettek a 
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képviselőasszonnyal, egy Duna-Tisza csatorna fejlesztésével foglalkozó 
egyeztetésen, Csizmadia Pál tanár úr, felvázolt egy olyan tervet, amiben egy 
befektetési csoport is szerepelt, akik ha megkapják a koncessziós jogot, el tudják 
kezdeni a megvalósítást. 

 

Öveges László 

Hozzászólt a vízgazdálkodási gondolathoz, úgy látja, a vízgazdálkodási programok 
sokkal inkább illeszthetőek a kistérségi programokhoz. 

 

Balogh Zoltán 

A vízpótlással kapcsolatban szólt hozzá az elindított gondolathoz. Azok a projektek, 
amelyek elindultak, azok egy keleti és egy nyugati irányú vízpótlással kapcsolatos, 
egyenként közel 4 milliárd Ft-os programok. Azt látjuk már, hogy egyszerre 
mindkettőt nem tudjuk megvalósítani, ennek a projektmenedzsment hátterét a 
Vízügyi Bizottság látja el.  

Balogh úr vállalta, hogy azt a dokumentumot, ami elkészült a vízpótlással 
kapcsolatban, beszerzi. Azt látja, hogy az ITS-nek komoly kihatása lesz erre a 
térségre, településekre és vonzáskörzeteikre (Szabadszállás, Kunadacs, Fülöpháza, 
Ágasegyháza, stb.), ezért felértékelődik a térségi egyeztetések kérdése. 

 

Kanalas Imre 

Megköszönte a felajánlott segítséget, annál is inkább, mert rendkívülien 
szerteágazó a most zajló munka, s minden segítségre szüksége van a tervezőnek. 

 

Anger Ottó Béla 

Az irodavezető úr jelezte, hogy többféle stratégiai dokumentum áll a 
rendelkezésükre, ami elsősorban az infrastruktúrát érinti, (vezetékek föld alatt és 
föld felett való vezetése) ez pedig kifejezetten fontos tényező ebben a 
munkacsoportban. Felhívta a figyelmet arra, hogy az EDF Démász különböző 
hatóságok részére készít dokumentumokat, ezeket összegyűjti és belátható időn 
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belül a munkacsoport rendelkezésére bocsátja. 

 

Nagypál Sándor 

Megkérte Anger Ottó Bélát, hogy a Gazdasági-innovációs és műszaki munkacsoport 
oldalára is kerüljön feltöltésre ez az anyag, hiszen szorosan kapcsolódik a két 
témakör. 

 

Borbélyné Balogh Katalin 

Kérése, az energia szektorhoz, hogy a megújuló energia kérdéskörét se hagyjuk ki. 

 

Anger Ottó Béla 

A kérdés az, milyen típusú megújuló energiai hasznosításáról lenne szó? Van-e már 
konkrét terv, ami a megadott időszakban megvalósulhatna?  

 

Nagypál Sándor 

Végezetül javaslatot tett a következő ülés időpontjára. Megköszönte a 
résztvevőknek, hogy elfogadták a meghívást, s jó munkát kívánt a munkacsoport 
előtt álló feladatokhoz. 

 

Környezet- és műemlékvédelmi munkacsoport következő ülése, 

időpontja: 2013.szeptember 26. (csütörtök) 9 óra 

helyszíne: Kecskemét MJV Polgármesteri Hivatal (6000 Kossuth tér 1.) 2. tárgyaló 

Az emlékeztetőt minden résztvevő fontosnak tartotta, s kérték annak mielőbbi 
elkészítését! 

Az emlékeztetőt összeállította: Miklós Katalin (Advocata Kft. a 
projektmenedzsment képviseletében) 

 

Kecskemét, 2013. augusztus 29. 


